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Protokół Nr 1/2021

ze wspólnego posiedzenia xoinisji Rady Gminy

odbytego w dniu 19 marca 20fI roku

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Fałkowie.

Ad pkt 1.

Posiedzenie otworzył' Przewodniczqcy Rady Gminy Piotr Gonerka i na
wstępie powitał cztonków Komisji.
Stwierdził, ię na stan 15 cztonków Komisji zgodnie z list4 obecności
w posiedzeniu udział btęrze 15, co stanowi quorum do podejmowania
prawomocnych decyzjt.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1. do protokółu .

Następnie Przewodniczqcy Komisj i powitał:
- Wojta Gminy Henryka Koniecznego,
- Z-cę Wójta Krzysztofa Bajora,
- Sękretarza Gminy Barbarę Badelsk4,
- Skarbnika Gminy Annę Wajnberger,
- KsięgowqPZoP w Fałkowie Krystynę Wedlechowlcz

Lista obecności stanowi załączniknr 2 do niniejszego protokółu.

Ad pkt 2.

Wraz z zaproszeniami uczestnicy posiedzenia otrzymali proponowany
porzqdek posiedzenia w zwt4zku z tym Przewodniczqcy Rady Gminy zwroc7ł
się o zgłaszanie zmiando tego porzędku.
Do proponowanęgo porzędku Prowadzqcy zgłosił potrzebę dodania punktu 9
dotyczqcego omówienia projektu uchwał W sprawie powstania zwi4zku
międzygminnego gmin Ruda Maleniecka, Fałków i Radoszyce.
Porz4dek po poprawkach został przyjęty jednogłośnie i stanowt załącznik nr 3
do niniejszego protokółu w następuj4cym brzmieniu:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzeme quorum.
2, Przyjęcie porzędku posiedzenia.
3. Przyjęcie protokółów zpoprzednich posiedzeń Komisji.
4. Przedtozenie sprawozdania z działalności Publicznego ZaWadu opieki

Zdrowotnei za 2020 rok.
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5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki
iRozwtqzywania Problemów Alkoholowych w 2020 roku.

6. Informacja zwiqzana z rozpatrzeniern uchwały dotyczqcej funduszu
sołeckiego.

7. Informacja na temat podejmowanych działan w sprawie zahJadu Polskie
odpady Komunalne spółka z o.o.
Informacja w Sprawie sprzedazy działekw miejscowości Fałków.
omówienie projektów uchwał intencyjnych w sprawie utworzenia
zwi4zku pomiędzy gminami Fałków, Ruda Maleniecka i Rado szyce.

10. Wnioski, zapytania i sprawy roine.
I I . Zakończęnie p o s i e dzeni a.

Ad pkt 3.

Nie zgt.oszono Żadnych uwag do Protokółu Nr 2l202I z ostatniego
posiedzenia Komisji Gospodarczej Z dnia 09 maTca 2021' roku i został
j ednogło ś nie przyjęty .

Następnie nte zgłoszono zadnych uwag do Protokotu Nr 212021 z dnia I2 marca
202I roku z posiedzenia Komisji Spraw obywatelskich i został on przyjęty
czterema gło sami,,za,, ptzy j ednym''wstrzymuj ęcym się,'.
Następnie nie zgłoszono iadnych uwag do Protokółu Nr 2l202I z 26 lutego
202I roku zposiedzenia Komisji Rewizyjnej i zostat on jednogłośnie przyjęty.

Ad pkt 4.

w tym punkcie Przewodniczqcy Rady Gminy oddał prowadzenie
posiedzenia Przewodniczącemu Komisji Spraw obywatelskich Bogustawowi
Bartosowi. Następnie poproszono księgowę PZJZ W Fałkowie Krystynę
Wedlechowicz o przedstawienie sprawozdania Z działalności Publicznego
Zal<tadu opieki Zdrowotnej w Fałkowie zarok2020. Do sprawozdanianie było

9wag i stanowi ono załącznik Nr 4 do protokółu, jednakżę radna Elibieta
Sliwińska poprosiła o zapis w protokole, ze,,mieszkancy Czemma proszq, zeby
codziennie któryś zlekarzy przyjmował w ośrodku Zdrowia w Czetmnie''.

Ad pkt 5.

W tym punkcie prowadzqcy oddał głos Sekretarz Gminy Pani Barbarzę
Badelskiej w celu przedstawienia sprawozdania z realizacjt Gminnego Programu
Profilaktyki i Rozwiqzywania Problemów Alkoholowych w 2020 roku.
Radna ElŻbięta Sliwińska zadaŁa pytanie, kto moze zgtosic wniosek d,otycz4cy
osoby uza|ęznionej od alkoholu. Pani Sekretarz odpowiedziała, Że sq to tfrl,,.
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',dane wrazliwe''' osoba musi wyrazic zgodę ta Ieczenie, w zwlqzku z tym
najlepiej z takq Spraw4 zwrocić się do pracownika socjalnęgo przy GoPS-ie w
Fałkowie, który zgłosi problem do Komisji.
Radna Agnieszka Zerlka Zganiacz zapytała czy przyjmuje psycholog
w Czermnie. Pani Sekretarz odpowiedziała twierdzqco, ie I raz w miesi4cu
psycholog przyjmuje rcwnieŻ w Czermnie' Radna podkreśliła, zę Komisja
pręinie działa, co jest widocznę w czasie wakacyjnych dział.ań w punktach
świetlicowych dla dziect,

Ad pkt 6.

Następnie prowadzenie obrad przejqł Przewodniczqcy Komisji
Rewizyjnej Grzegorz Baran. Poprosił on Skarbnik Gminy Annę Wajnberger
o zapoznanie zebranych z informacjami dotyczącymi wyodrębnienia lub
niewyodrębnienia funduszu sołeckiego w 2022 roku. Pani Skarbnik
wytłumaczyła wszystkim zasady naItczania funduszu sołeckiego i przybliŻyŁa
wszystkim kwoty przypadajqce na poszczegolne sołectwa oraz Sumarycznę
kwotę, któr4 trzeba by było wyodrębnić z budzetu gminy Zę środków
inwestycyjnych. Kwota ta wyniosłaby około 400 000'00 zł.

W tym miejscu głos zabrał rudny Jarosław Kaczmarek, który podkreślił'
Że w Polsce około 70 % gmin korzysta z tego funduszu, ? W naszej gminie nie
mamy w tej kwestii doświadczenta. Potrzeby funduszu sołeckiego wypływaję
z zebrń wiejskich, sołectwa najbardziej znaj4 potrzeby swoich miejscowości.
Radni głosuj4 zawyodrębnieniem lub nie takiego funduszu więc talęŻałoby Się

szetzej Zapoznac z tym tematem Za pomocę fachowej dyskusji. Wspólnie z
rudnq Agnieszkę Zenką Zgantacz rozmawiali W kwestii poproszenia
odpowiedniego eksperta. W sęsiedniej gminie Zamow dobrze prosperuje ten
fundusz, radny podkreślił, ze ma kontakt z sołtysem wsi Skórkowice, którego
możsla by poprosić o przyblizenie tematu.

Radna Elżbieta Sliwińska zaproponowała, zeby w tym temacie
opowiedzieli się sohysi, bo oni posiadaj4 najlepsze tozęznanlę.

W tym miejscu gt'os zabrała radna Agnieszka Zenka - Zganiacz, która
mtat3własne wyliczenia co do danych słuzęcych do wyliczenia kwoty funduszu,

Pani Skarbnik przyblizyła dane słuŻ4ce do prawidłowego naliczania tych
środków.

W tym momencie o głos poprosiła radna Maryla Domańska, która
podkreślit.a znaczne projekty inwestycyjne W naszej gminie, którymi się mozna
pochwalić - choćby drogi czy oświetlenie. Wyodrębnienie zbudŻętu funduszu
sołeckiego było by przeszkodę w realizacji takich inwestycji, a z drugiej strony
kwota np. 22,000 złotych dla jej sołectwa jest znikoma na rozwinięcie jakiejś
działalnosci. Radna podkreśliła, ze zna tętęny gminy Zarnow, fundusz sołe8ki
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nie wszystkich zadawa|a, kwoty na posz:Zególne sołectwa sę niewystarczajqce
w stosunku do zamiarów np. remontu jakiegoś lokalu czy moderntzacji drogi.

W tym miejscu radny Jarosław Kaczmarek podkreslIł, ię mieszkańcy
sami przeznaczajq fundusz sołecki na potrzeby wsi, nie obcięŻaj4c przy tym
władzy wykonawczej - wójta. Można fundusz wykorzystac np. na remont
rowów, dla ktorych nie wiadomo azyją stanowi4 własnośó, byc moŻę to
ożywiłoby zycie społeczne na wsiach, organizowanie imprez okolicznościowych
typu ,dozynki".

Radna Agnieszka Zetka Zganiacz odniosła się do przedmówców
i podkreśliła' zę jest zwolenniczkq wyodrębnienia funduszu sołeckiego.
Podkreśliła, Że w gmina moŻe pochwalió się inwestycjami, jednak brakuje
w niej integracji społecznej, a odpowiednie warsztaty przyblizyły temat obsługi
tego funduszu, przetargów i nie byłoby tylu obaw.

Radny Grzegoru Zganiacz dopowiedział', Że jest zwolennikiem spotecznej
wypowiedzi i w tej kwestii powinny się wypowiedziec sołtysi t zebrania
wiejskie.

Radny Bogusław Bar1os podkreślił, Że w stosunku do sohysów sę duze
wymagania' sołtysi nie s4 gotowi do tego typu działalności.

Radny Grzegorz Baran zapytał czy nie byłoby problemem Zaprosió kogoś
z gminy Żatnow na przybltzęntę tematu.

Wójt Henryk Konieczny podkreśIiŁ, zę gmina Fałków o wiele wyzej jest
notowana we wszelkich rankingach pozyskiwania funduszy i inwestycjach więc
to mówi Samo za siebie, czy potrzebujemy doradztwa z gmin, które s4 za nami
w tym zakresie. Wójt podkreślił', Że coraz więcej gmin z powiatu koneckiego
odeszło od wyodrębniania funduszu. Zdaniem wójta mieszkańcy powinni się
integrować jako koła gospodyń, stowarzyszenie itd. i tę drog4 pozyskiwaó
fundusze, a nie uszczuplaó gminnych środków inwestycyjnych. Brakuje u nas
działalno sci społecznej .

Pan Wójt podkreślił, Że jego rola polega na wykonywaniu uchwał
uchyalonych przez radę. Poprosił o rozmowy z sołtysami w sprawie
ewentualnego Zaproszenia ekspertów w tym temacie.

W tym miejscu zabrat głos Przewodniczqcy Rady Gminy, który
podkreślił, Że wielokrotnie w tym temacie dyskutuje z poszczęgólnymi
sołtysami. Sołtysi narzekaj4 na obciqienia i słab4 pomoc Rady Sołeckiej, która
często bywa tylko ,,na papierze,,. Ani wójt' ani radni nię chcq źIe dla swojej
gminy, jednakie w tym temacie' zanim rada zagłosuje trzeba poznać zdanię
sołtysów. Nie mozna im narzucać dodatkowych obowt4zkow zwl4zanych z
rea|izacjq funduszu sołeckiego. Fundusz to nie Są ''pieniędze na drobne
wydatki''' ale na zadania własne gminy. Dlatego tez, mimo zaostrzonej w kraju
sy.tuacji epidemicznej związanej Z rozprzestrzenianiem się koronawirusa'
poproszę na obrady sesji sołtysów by wysłuchaó ich zdania i opinii.
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W tym miejscu głos zabrat radny Antoni Chudy, ktory jednocześnie jest

sołtysem w miejscowości Gustawów. Podkreślit, ze funkcję sohysa pełni ponad
20 lat,jednakże w przypadku wyodrębnienie funduszu sołeckiego i obciązenia
go dodatkowymi obowi4zkami od r azu zrezygnowałby z te1 funkcj i.

Przewodniczqcy Rady Gminy Piotr Gonerka stwierdzit' ze uchwał.ę na|ezy
podj4ć nanajbltŻszej sesji rady gminy, to poprosił radnych o określenie swojego
stanowiska, jednocześnie stwierdzaj qc, ie w obecnej sytuacji sam jest przeciwny
wyodrębnianiu funduszu.

Radny Jarosław Kaczmaręk stwierdził, ia w tęj chwili przepisy

,,odciąiajq,, sołtysów z rozliczęn, od 2014 roku S4 tagodniejsze,
zmodernizowane przepisy w tej kwestii. Radny powiedział, Że wtdzi, Że nte ma
konsensusu w tym temacie i w zwl'ązku z tymjuz nie będzie podnosił na sesji
dyskusji w tym temacie, jednakze prosi by jesienlą zapoznaó sottysów z t4

Spraw4 poprzezomówienie,,Za,' i,,przeciw,, przez ekspertów.
Pan Wojt opowiedział się, ze Iogicznym jest poproszenie na spotkanie

przedstawicięli innych gmin, zarówno tych które wyodrębniają taki fundusz jak
i gminy w której odeszło się od wyodrębnianta funduszu sołeckiego i wtedy
podj4ć decyzję co do ewentualnego wyodrębnienia funduszu sołeckiego w 2023
roku.

Ad pkt 7.

W tym punkcie gtos zabrał inspektor ds. ochrony środowiska Tomasz
Pluta' który powiedział, Że na ostatniej sesji prokurent f,rrmy PoK w Kielcach
stwięrdził, ze wywozi odpady ze składowiska z ulicy Pl4skowickiej w Fałkowie
w postaci 2-3 kursów dziennie. Na podstawie kart przekazania odpadów
stwierdziliśmy' ię w miesi4cu grudniu było 6 kursów po 23 tony' a potem 27
stycznia był 1 kurs i to wszystkie potwierdzone kursy wywozu odpadów.
ZwrocIliśmy się do PoK-u z pismem' z prośbą o wyjaśnienie tego tematu, ale
do tej pory brak jest na nie odpowiedzi.
Następnie inspektor Pluta stwierdził, Że nte zgadzamy się ze stanowiskiem
organów wojewódzkichpolegającym na nakazie wydania decyzji w przedmiocie
usunięcia odpadów Z działek do tego przedsięwzięcia nie przypisanych'
poniewaz uwaŻamy, Żę działki te nie były ,,dzlkie'' ale zwi4zane z prowadzonq
dziatalnosci4 pTzez PoK w Kielcach Sp. z o. o. SKo potraktowało nas

niesprawiędliwie, zobaczymy jakq decyĄę podejmie SKo po odwołaniu.
W sprawie tzw. ''spalarni', zostały powiadomione wszystkie urzędy, SANEPID
opowiedział się, ie na tego typu działalnośc potrzebny jest raport oddziaływania
przedsięwzięcia na środowisko, natomiast WIOS wstrzymał się od decyzji
wZywaJqC Wody Polskie do opinii w przedmiotowej sprawie.



Ad pkt 8.

W kolejnym punkcie posiedzenia prow|ad,ęnie przejqłPrzewodn iczqcy
Komisji Rozwoju Gospodarczego Jan Rutowl;z. Na pocz4tku Wójt Henryk
Konieczny poinformował' Że teren przy amentarzu parafialnym w Fałkowie
został' ,,zasiedzony,, przez parafię oraz oznĄmlł, ze przy ulicy lana Pawła II
w Fałkowie będzie do sprzedazy około 100 działęk budowlanych. Następnie
głos zabrała Alina Scisłowicz inspektor ds. gospodarki gruntami
i poinformowała, ze przygotowywany jest teren pod sprzedaz o pow. 1 1.98 ha,
podzielony na trzy działki stanowięcy grunty pod przemysł i usługi. Jest to
teren pomiędzy byłym PoM-ie, a obecnie nowo powstałym osiedlem. Nie ma
potrzeby by utrzymywaó w zasobie te dziatki, chodzi nam o pozyskanie
inwestorów w tym miejscu.
W tej sprawie nie było pytań, natomiast radny Jarosław Kaczmaręk poprosił
o informacje co dalej zplanami pozyskania gruntu pod drogę w Papierni.
Inspek1or Ścisłowicz wyjaśnlta, ie na ostatniej sprawie do S4du zwrócili się
następni spadkobiercy gruntu wskaĄ4c jeszcze innych członków rodziny jako
spadkobierców' Sprawa ci4gnie się 5 lat i jest bardzo skomplikowana.
Radny Jarosław Kaczmarek zadat pytanie o mozliwości skorzystania
z wywłaszczenia gruntów narzecz gminy Zmocy tzw. ''specustawy''.
obecny na posiedzęniu inspektor Paweł Pękala odpowiedzlał, ze w przypadku
''specustawy'' procedura jest inna' mianowicie gmina nie płaci odszkodowania
właścicielom tylko oddaje szacunkowę kwotę w depozy{ s4dowy do azasu
ustanowie nia przez S4d spadkobierców.

Ad pkt 9.

Będęc przy głosie inspektor UG, a Zarazem radny powiatowy Paweł
Pękala zapoznał. wsrystkich z projektem uchwał intencyjnych zmierzajqcych do
powstania porozumienia między gminami Fałków, Radoszyce i Ruda
Maleniecka w celu opracowania strategii rozwoju ponadregionalnego. Takę
strategię przygotuj e podmiot zewnętrzny .

Radna Elżbleta Śli*iń'ka zap7Ąat.a czy te dokumenty majqna celu pozyskiwanie
wi ększych śro dków zew nętr zny ch?
Inspektor Pękala odpowiedział, ze taki dokument będzie słuĘł' 1ako załqczntk
do składanych wniosków.
Radna Agnieszka Zetka - Zganiacz potwierdz7ła, ze jest za opTacowaniem
takiego dokumentu ale miała wętpliwości czy musi tak4 strategię opracowywaó
podmiot zewnętrzny, poniewaz jestto związane z wydatkowaniem środków.
Inspektor stwierdził, ze dokument dotyczy trzech gmin, każ'da z gmin poĘe
środki dotyczqce swoich danych.
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Ad pkt 10.

W tym miejscu prowadzenie pono*.'i. przejqt. Przewodniczqcy Rady
Gminy Piotr Gonerka i zapoznał radnych z pismem Powiatowej Komendy
Policji w Końskich i prośbę o dofinansowanie zakupu pojazdu w kwocię 14.000
zt otaz pismem Komendanta Powiatowego Państwowej StraŻy Pozamej
w Końskich z prośbę o dofinansowanie 20.000 zt na zakup pojazdu
strazackiego. Wszyscy radni jednogłośnie zaopiniowali pozytywnie
dofinansowanie w przedstawionych kwotach do zakupu obydwóch pojazdów.

Następnie Przewodniczqcy Rady Gminy zapoznał wszystkich
Z dtamatyczną sytuację w temacie komunikacji publicznej na linii Gmina
Fatków Powiat Końskie. Podkreślił, Że prowadzona korespondencja ze
Starost4 Koneckim nie przynosi iadnego tozwtqzania, obecnemu
przewoŹnikowi równiez nie zaleŻy La wznowieniu kursów. Radna ElŻbtęta
Śliwiń'ku stwierdziła, Że sytuację poprawiłby nowy ptzewoźlltk, poniewaz
obecny jest osob4 niesłownq i jeśli się nie zgadza na wykonywanie zadaniato
trzeba mu cofnęó licencję.

Przewodniczqcy Rady Gminy powiedział, zekaide rozwiqzanie jest brane
pod uwagę, nawet mozemy się zastanowić nad dopłacaniem do kursów, ale nie
mamy partnera do dyskusji. W tej chwili na wniosek radnych wysyłamy kolejne
pismo do Starosty zapraszajqce go na posiedzenie najblizszej sesji Rady Gminy
w celu przedstawienia mieszkańcom i radnym działan czy ęwentualnych planów
dotycz4cych ptzywrócenia komunikacji publicznej lub tez wypracowanię w tej
kwestii wspólnego stanowiska jak ten problemrozwlqzac.

Następnie Przewodniczqcy odczytał pismo radnej Moniki Stefańskiej
dotyczqce usytuowania 4 dodatkowych lamp oświetlenta ultcznego na słupach
w Rudzisku. W zwtqzku z faktem, ze nie wszystkie proponowane w piśmie
działki s4 zabudowane' radni sugeruję oświetlić słupy nr 1 i nr 5 w Rudzisku.

" Następnie radna Maryla Domańska zawnioskowała o usytuowanie
dodatkowej lampy na drodzę Sułków -olszamowice zwanej ,,Karasińcem,,, Za
panem ociepę.

Następnie Przewodniczqcy Rady Gminy odczytat' pismo Iwony
Ambroziak zam. w Fałkowie przy ulicy Modrzewiowej dotyczqce odwołania
się od stanowiska Komisji Rozwoju Gospodarazego w sprawie usytuowania
progu zwalniajqcego na tej ulicy.
Wszystkie Komisje Rady Gminy w Fatkowie podtrzymujq stanowisko Komisji
Rozwoju Gospodarczęgo, motywujęc swoje stanowisko tym, Że wSZyScy
jesteśmy zobowiqzani do ptzestrzegania przepisów ruchu drogowego,
sytuowanie progu zwalniajqcego na tak krótkiej ulicy nie jest zasaóne, mamy na
terenie gminy znacznre bardztel ruchliwe ulice gminne i nie jest mozliwym aby
wszędzie dokładać dodatkowe zabezpieczenia. &
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Ad pkt 11.

W zwięzku ze zreaiizowaniem p,,,qdi,wspólnego posiedzenia Komisji
Przewodnrczqcy Rady Gminy Piotr Gonerka podziękował. wszystkim za udział,
t zamknqł posiedzenie.

Na tym protokół zakonczono.

Protokółował'a:
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